
Djuromvårdnad inom djurens hälso- och sjukvård 1
DO0112, 30244.1920
 15 Hp
Studietakt = 65%
Nivå och djup = Grund   
Kursledare = Ann Hammarberg 

Värderingsresultat

Värderingsperiod: 2020-05-31   -   2020-06-14 
Antal svar 25
Studentantal 79
Svarsfrekvens 31 % 

Obligatoriska standardfrågor

1.   Mitt helhetsintryck av kursen är:

 
Antal svar: 25 
Medel: 3,8 
Median: 4 

1: 0
2: 1
3: 6
4: 16
5: 2
Har ingen uppfattning: 0

2.   Jag anser att kursens innehåll hade en tydlig koppling till kursens lärandemål.

 
Antal svar: 25 
Medel: 4,4 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 2
4: 12
5: 11
Har ingen uppfattning: 0



3.   Mina förkunskaper var tillräckliga för att tillgodogöra mig kursen.

 
Antal svar: 25 
Medel: 4,4 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 12
5: 12
Har ingen uppfattning: 0

4.   Jag anser att kursinformationen var lättillgänglig.

 
Antal svar: 25 
Medel: 4,0 
Median: 4 

1: 0
2: 2
3: 4
4: 10
5: 9
Har ingen uppfattning: 0

5.   Kursens lärandemoment (föreläsningar, litteratur, övningar med mera) har stöttat mitt lärande.

 
Antal svar: 25 
Medel: 4,2 
Median: 4 

1: 0
2: 1
3: 5
4: 7
5: 11
Har ingen uppfattning: 1

6.   Jag anser att den sociala lärmiljön har varit inkluderande där olika tankar respekterades.

 
Antal svar: 25 
Medel: 4,0 
Median: 4 

1: 0
2: 1
3: 3
4: 9
5: 5



Har ingen uppfattning: 7

7.   Jag anser att den fysiska lärmiljön (exempelvis lokaler och utrustning) var tillfredställande.

 
Antal svar: 25 
Medel: 3,7 
Median: 4 

1: 1
2: 0
3: 6
4: 4
5: 4
Har ingen uppfattning: 10

8.   Examinationen/-erna gav mig möjlighet att visa vad jag lärt mig under kursen, se lärandemål.

 
Antal svar: 25 
Medel: 4,0 
Median: 4 

1: 0
2: 2
3: 4
4: 12
5: 7
Har ingen uppfattning: 0

9.   Jag anser att kursen har berört hållbar utveckling (miljömässig, social och/eller ekonomisk hållbarhet).

 
Antal svar: 25 
Medel: 3,5 
Median: 3 

1: 0
2: 1
3: 9
4: 5
5: 2
Har ingen uppfattning: 8

10.   Jag anser att kursen har berört ett genus- och jämställdhetsperspektiv i innehåll och praktik (t. ex.
perspektiv på ämnet, kurslitteratur, fördelning av taltid och förekomst av härskartekniker).



 
Antal svar: 25 
Medel: 3,7 
Median: 4 

1: 1
2: 1
3: 1
4: 4
5: 3
Har ingen uppfattning: 15

11.   Jag anser att kursen har berört internationella perspektiv.

 
Antal svar: 25 
Medel: 2,8 
Median: 3 

1: 2
2: 3
3: 4
4: 3
5: 1
Har ingen uppfattning: 12

12.   Jag har i genomsnitt lagt … timmar per vecka på kursen (inklusive schemalagd tid).

 
Antal svar: 25 
Medel: 33,5 
Median: 36-45 

≤5: 0
6-15: 2
16-25: 2
26-35: 5
36-45: 12
≥46: 1
Har ingen uppfattning: 3

13.   Om relevant, vad är ditt helhetsintryck av att hela eller delar av utbildningen genomförts på distans?

 
Antal svar: 25 
Medel: 3,2 
Median: 3 

1: 0
2: 7
3: 9
4: 7
5: 2
Har ingen uppfattning: 0

 



14.   Om relevant, vad fungerade väl i undervisningen på distans? 

15.   Om relevant, vad fungerade mindre väl i undervisningen på distans?

Egna frågor

16.   Angående samundervisning programstudenter och deltagare på Snabbspåret!
Hur tycker du att det fungerade? Vad fungerade bra och vad hade kunnat fungera bättre?

16.   Vad tyckte du om att den skriftliga tentamen var uppdelad i två delar (del 1 den 20/4 och del 2 den 4/6)
istället för en stor (den 4/6)?

 
Antal svar: 25 
Medel: 5,0 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 1
5: 24
Har ingen uppfattning: 0

17.   Vad tyckte du om det obligatoriska momentet "Workshop i läkemedelslagar,- hantering och säkerhet"
som ni hade den 8/5?

 
Antal svar: 25 
Medel: 3,6 
Median: 4 

1: 0
2: 3
3: 6
4: 11
5: 3
Har ingen uppfattning: 2

18.   Tack för att du fyllde i kursutvärderingen! Har du några förslag till förbättringar tar vi gärna emot dem.



Kursledarens kommentarer
Med anledning av situationen som har rått under våren så har studenterna haft svårt att svara på några frågor i
kursvärderingen.

Helhetsintrycket för hela kursen var i medeltal 3,8 men tyvärr så svarade endast 25 av 79 studenter på
kursvärderingen, vilken inte återspeglar vad hela årskursen anser om kursen. Respondenterna ansåg att kursens
innehåll överlag stämde överens med kursens lärandemål och att de hade tillräckligt med förkunskaper inför kursstart.

Några studenter tyckte att kursen var rörig och att det delvis kunde bero på att kursen (efter en månad från
kursstart) fick övergå till distansundervisning på grund av coronapandemin. Kursledaren (KL) förstår att kursen
uppfattades som rörig då det var omöjligt att få tiden att räcka till för att både anpassa kvarvarande kursmomenten
digitalt, lära sig själv och förmå lärare som var engagerad i kursen att använda de nya digitala plattformarna och
samtidigt ge studenterna konstruktiv uppdaterad information som även för KL var knapphändig.

Djuromvårdnad inom djurens hälso- och sjukvård 1, DoDoS 1, 15 hp, som till största delen är en teoretisk kurs, går
normalt parallellt med kursen ”Färdighetsträning av kliniska moment 7,5 hp (DO0097), där studenterna får omsätta
delar av teorin till praktik. För att ge studenterna en överblick över kursen gjordes en tidslinje med huvudmomenten
inskrivna veckovis. Illustrationen presenterades vid kursstart och i studiehandledningen.

När besked kom att all undervisning skulle ske på distans bestämdes att den parallella kursen DO0097 skulle flytta
sina kvarvarande moment till början av höstterminen och ersättas av teoretiska moment från en annan programkurs.
DoDoS 1, som normalt är en arbetsintensiv kurs, blev efter övergången till distansundervisning ännu mer arbetsam
för studenterna med en ökning av undervisningsmaterial som skulle processas hemma utan normal tillgång till lärare
och kurskamrater. För att inte skapa fler förändringarna försökte KL behålla momenten så som de presenterades vid
kursens start. Studenterna upplevde dock att belastningen blev för stor och arbetskrävande så kursledningen
beslutade att ta bort en muntlig redovisning. Enligt respondenterna så la de i genomsnitt 33,5 timmar i veckan på kursen.

Informationsflödet ökade dramatiskt och KL upplevde att det var svårt att nå alla studenter på ett enhetligt sätt. KL
har haft en tät kontakt med studentrepresentanten och svarat på många frågor under kursens gång, flertalet av
svaren har dock funnits i studievägledningen, i en uppgift eller i information till en uppgift. Studentrepresentanten,
har trots allt oväntat som uppkommit, tålmodigt vidarebefordrat, medlat och hjälpt KL att få ut korrekt informationen
till studenterna. Till nästkommande år har kursledningen som mål att schemalägga kortare digitala
informationsmöten över Zoom ca en gång per vecka under de mest intensiva perioderna i kursen.

KL har strävat efter, och kommer även i fortsättningen, att försöka lägga föreläsningar inom ett område (ämne) för
både häst och smådjur före och/eller i samband med de praktiska momenten som ges i den parallella kursen DO0097.

Kursens moment delades detta år upp i två block (delar) där moment som tillhört ett block schemalades tillsammans
men av flera anledningar har några moment fått flyttas, vilket studenterna har informerats om ett flertal gånger under
kursens gång.

Det är viktigt att studenterna studerar betygskriterierna för att kunna fokusera på deras inlärning. Under inläsning till
examinationer ska föreläsningar ses som ett komplement, tillsammans med övrigt undervisningsmaterial och
föreslagen kurslitteratur och inte lägga all fokus på texten i åhörarkopiorna till en föreläsning.
Många föreläsare är engagerade i kursen och varje föreläsare bestämmer själva över sitt material och vad KL får
publiceras på kursens Canvas-sida. Det är viktigt och självklart för KL att föreläsare som inte vill publicera sitt
material eller vill bli inspelade under en föreläsning respekteras.
En del föreläsare har, för att förtydliga sitt ämne/område, bidragit med extra material att använda för studenterna vid
inläsning. Några studenter tyckte dock att det i vissa fall blev för mycket extra material och på så sätt svårt att sålla
ut det viktiga. Några föreläsare kompletterade också sin undervisning med att sända live via Zoom där de
diskuterade sitt ämne/område och svarade på frågor från studenterna, vilket uppskattades av studenterna.

KL förväntade sig att alla engagerade föreläsare själva skulle kontrollerade att deras inspelade material höll en
acceptabel kvalité innan den lades ut till studenterna, vilket visade sig när studenter kontakta KL, att så inte var fallet.
KL fick därför lägga mycket tid på att försöka lösa och hjälpa till med tekniska och digitala problem samt försöka få
föreläsare att göra nya inspelningar på avsnitt som hade undermålig kvalité. KL försökte även i detta skede få
support från IT-stöd utan att lyckas. Till kommande år ska KL, om inspelat material används, vara tydligare med
informationen till de som spelar in sitt material.

Vissa delar av ett ämne/område upplevdes av studenterna som väl detaljerat eller som överkurs. KL ska förtydliga
att vissa föreläsningar är mer omfattande för att det är enda gången under hela utbildningen som ämnet/området
ges och att som föreläses är vanligt förekommande arbetsmoment för en djursjukskötare på en klinik.

I början av kursen informerades studenterna om att några ämnen/områden skulle bearbetas genom grupparbete. Till
varje uppgift och i studiehandledningen fanns information om hur grupparbetena skulle utföras. KL informerade
också om att gruppträffarna skulle examineras både muntligt och skriftligt, eftersom den muntliga redovisningen sker
i grupp så krävs en individuell examinering, vilket sker skriftligt.

Workshop i läkemedels-lagstiftning, -hantering och -säkerhet mottogs med blandade åsikter i kursvärderingen. Flera
påpekade att tiden var för knapp, vilket kommer att åtgärdas till nästa års kurs.



Examinationerna i kursen har skapat mycket frustration och stress för både studenter och kursledningen.

Tentamen i läkemedelsberäkning bestod i år av fyra delprov med stigande svårighetsgrad, innehållande 56 frågor
(del 1 och 2 – 20 frågor, del 3 – 15 frågor, del 4 – 1 fråga). De tre första proven gjorde studenterna som en
hemtentamen när de kände sig redo. Det fjärde provet gavs som en uppgift den 14 april. Provet innehöll en längre
fråga som krävde ett skriftligt inlämnat svar inkl. uträkningar. För godkänt krävdes 100 % rätt på varje prov.
Vid examination av det fjärde provet uppstod ett missförstånd så att skrivtiden för studenterna blev för kort och vid
rättningen upptäcktes att det fanns brister i frågeformuleringen som gjorde det omöjligt att rätta provet på ett
rättssäkert sätt. Samtal fördes med kursens examinator, bitr ISR, PSR och utbildningshandläggare på VH-fakulteten
och beslut fattades att fjärde provet skulle strykas samt att godkändgränsen ändras till 100 % rätt på de första tre
proverna. Till kommande kurs kommer läkemedelsberäkningen endast bestå av tre delprover.

Övrig examination var tänkt att genomföras som tidigare år genom ett digitalt prov bestående av kortsvarsfrågor. I år
hade provet delats upp i två delar efter momenten i blocken.
Vid planeringen av den första delen av tentamen uppstod oklarheter hur provet skulle kunna genomföras på ett
rättssäkert sätt. Med anledning av flera osäkra faktorer beslutade kursledningen att istället göra en hemtenta som en
uppgift. Kursadministratören försåg varje student med ett kodnummer och när tentamenstiden startade kunde varje
student laddat ner tentamen till sin egen dator, svara på frågorna, spara dokumentet med sin unika kod och sen
laddade upp tentamen på avsedd plats på Canvas. Det KL inte hade räknat med var hur omständlig och
tidskrävande rättningen blev samt de problem som uppstod när studenten skulle få tillbaka sin tentamen digitalt via Canvas.
Vid planeringen av tentamens andra del hade flera av de osäkra faktorerna i Canvas ändras. Ett antal testkörningar
gjordes tillsammans med EPU för att säkerställa att provet skulle kunna genomföras på ett tillfredställande sätt och
därefter bestämde kursledningen att provet skulle ges som en quiz med varierande MC-frågor.
Skrivtiden för den första delen beräknades efter att ha konsulterat kursledare och pedagoger med erfarenhet av
liknande hemtentamen. En del studenter tyckte dock att tiden var för kort bland annat för att de inte var vana att
skriva svaren på datorn. Den erfarenheten tar KL med sig till nästkommande kurs/kurser.

Respondenternas svar avseende distansundervisning

Positivt att ha inspelade föreläsningar. Kan då titta på föreläsningen i sin egen takt och flera gånger, tyvärr var det
dålig ljudkvalité på några föreläsningar. Bra med Zoom-träffar där föreläsare svarade på frågor. Några studenter
tyckte att det var omständligt att skicka frågor till kursrepresentanten för sammanställning istället för direkt till de olika
föreläsarna. Flera studenter uttryckte att det tidvis var stressigt och hög arbetsbelastning. De parallella kurserna
hade olika gruppindelningar, vilket gjorde det svårt att hitta tider till att utföra grupparbetena. KL var ovetande om att
det var olika gruppkonstellationer och kommer att ta upp det med PSR.

Angående samundervisning med deltagare på Snabbspåret

Majoriteten tyckte att samundervisningen fungerat bra den korta tid det skedde. Kritik framkom att ”Snabbspårarna”
inte höll tiderna och på så sätt störde föreläsningarna.

Fråga 20 och 21 hör inte till kursens utvärdering.

Studentrepresentantens kommentarer
Kursens helhetsintrycket låg på medeltalet 3,8 men det var endast ett fåtal studenter som svarade på
kursutvärderingen. Ett generellt omdöme av kursen är att den hade en tendens till att vara rörig, något som
återkommer genom hela kursutvärderingen. Det framförallt på grund av omställningen till att läsa på distans på
grund av coronaviruset. De svarande finner också att förkunskaperna var tillräckliga för att tillgodogöra sig kursen
samt att kursens innehåll överensstämmer med kursens lärandemål.

Huruvida kursinformationen ansågs lättillgänglig återkopplas till att kursen gick över till distansundervisning och
bland annat gjorde material och information svårare att hitta, vilket också bidrar till studenternas åsikter om att
kursen ansågs rörig. Exempelvis menas att föreläsningarna kunde ha planerats bättre, där de olika områdena kunde
publicerats mer strategiskt efter schemaläggning och examinationer.

Gällande hur examinationerna har gett möjlighet för studenterna att visa vad de lärt sig under kursen råder delade
meningar, bland annat anses bristande skrivtid vara en. Läkemedelstentan tycks inte ha motsvarat de tre
förberedande delproven i svårighetsgrad och haft för kort skrivtid. Att den skriftliga tentamen var uppdelad i två delar
tycker majoriteten var mycket bra.

I genomsnitt har 33,5 timmar per vecka lagts ner på kursen. Flera studenter finner att distansundervisningen gick
bättre än förväntat medan andra istället uttrycker en ökad stress än om kursen varit på campus.

I fråga om distansundervisning anses de inspelade föreläsningarna ha fungerat bra, undantagsvis de föreläsningar
vars ljudkvalité var sämre, delvis på grund av att det med inspelningar går att planera sin tid utifrån eget schema.
Vad som fungerade mindre bra i distansundervisningen upplevs bland annat vara de flera grupparbetena samtidigt
vilket gjorde det svårt att boka in gruppmöten. Schemat bedömdes stundtals vara svårt att följa, med många
uppdateringar samt föreläsningar som inte kom ut i den ordning som planerat. Att inte ställa frågor till föreläsaren
direkt, utan gå via kursrepresentant upplevdes som förvirrande.



Samundervisningen med Snabbspåret framställs som bra, om än anmärkningar om att de ofta var sena till
föreläsningarna framkom.

Flera frågor i kursutvärderingen ansågs svåra att besvara på grund av att kursen övergick till distansundervisning.

Kontakta support: support@slu.se - 018-67 6600

mailto:support@slu.se

